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Jaarverslag 2023                             

Energiecoöperatie Noordseveld  

April 2024 

 

 

Na het roerig jaar 2022 was 2023 een rustig jaar, tenminste tot eind augustus, toen we ontdekten dat 

ons zonnepark Halo was beroofd van een flinke hoeveelheid koperdraad. Een flinke tegenvaller! 

Waar bovendien een heleboel werk achter weg kwam….  

 

De extra energielasten  die veel gezinnen in 2022 in financiële problemen bracht konden we in 2023 

enigszins verlichten voor een aantal mensen. We konden als ECN een bijdrage leveren door in 2023 

een deel van de overwinst van HALO aan de Voedselbank ( € 12.000,-)  en Kledingbank ( € 6.000,-) in  

Noordenveld te schenken. Dit als eerste uitwerking van de peiling in de ALV van november 2022. 

Helaas moesten we van verdere projecten afzien, omdat er veel geld is gaan zitten in de reparatie 

van zonnepark Halo, dat gelukkig weer draait. 

 

Eind 2023 had de Energiecoöperatie Noordseveld 282 leden, een groei met 38 leden ten opzichte van 

de 248 een jaar eerder. 

 

De belangrijkste activiteiten en resultaten op een rijtje: 

 

Energieke buurten. 

Ook in 2023 heeft ECN heeft de unieke samenwerking met  de gemeente Noordenveld vervolgd in 

het project Energieke Buurten. Het gezamenlijke projectbureau ondersteunt de opgave in de 

energieke buurten in Peize/Kortland, Roderwolde en Norg-West, om alle woningen van het gas af te 

krijgen. Er zijn dit jaar ook activiteiten ondersteund in Hullenveld en de Vijfde Verloting in Roden.  

 

In bredere zin houdt het projectbureau zich bezig met de uitvoering van de warmtetransitievisie van 

de gemeente.  

 

De mogelijkheden van een warmtenet in Roden zijn nog niet verder onderzocht. De uitkomsten van 

de drie Wijkuitvoeringsplannen voor de drie Energieke Buurten gaan alle drie uit van een all-electric 

energievoorziening in de toekomst. Het lijkt erop dat dit ook de toekomst wordt voor de rest van de 

gemeente. 

 

In mei heeft ECN gebruik gemaakt van het aanbod om 

tijdelijk een gesubsidieerde medewerker in dienst te 

nemen, via de Drentse KEI. Thijn de Voogd is vlak voor 

de zomer gestart als buurtwerker in het projectbureau. 

Hij was gestationeerd in het gemeentehuis en hij heeft 

een hele mooie bijdrage geleverd aan het actief 

benaderen van bewoners en het organiseren van acties. 

Een van zijn ideeën was het inzetten van een 

klimaatkoerier, wat direct met succes is ingevoerd.  
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Daarnaast wordt onder de vlag van het projectbureau ook sturing gegeven aan de energiecoaches en 

warmtescanners. De vraag hierna is nog steeds groot, wel iets minder groot dan na de enorme 

prijsstijgingen in 2022.  

Enkele cijfers over het project: 

• De vrijwilligers in de bewonersplatforms van Energiek Roderwolde, Energiek Kortland en Mooie 

buurt Hè zijn wederom in staat gesteld om een vrijwilligersvergoeding te ontvangen. Een deel 

van de vrijwilligers heeft daarvan gebruik gemaakt. 

• Er zijn 155 warmtescans uitgevoerd, waarvan een deel in het najaar van 2022.  

• Er zijn 53 adviezen uitgebracht door Energiecoaches in 2023.  

• Er is in alle drie de buurten één nieuwsbrief uitgebracht, en er zijn lantaarnpaalborden geplaatst 

in twee buurten.  

• Er zijn veel bijeenkomsten geweest, buurtbijeenkomsten, marktbijeenkomsten in Peize en 

Roderwolde  en bijeenkomsten van bewonersplatforms, meestal in dorpshuizen en 

horecavoorzieningen. Behalve de drie energieke buurten is ook de Vijfde Verloting gefaciliteerd. 

Het gaat in totaal om 36 bijeenkomsten. 

• Samenwerking gestart met partners in de bibliotheek in Roden 

 

Zonnepark Zuidvelde. 

De plannen om één groot zonnepark (bestaande uit drie projecten) bij Zuidvelde te realiseren heeft 

de afgelopen jaren heel wat losgemaakt. Met enige regelmaat stonden er artikelen in De Krant en 

Norger Journaal. ECN is bij twee van de drie projecten in beeld als lokaal eigenaar. Er is veel inzet 

geweest vanuit ECN om het proces richting bewoners en politiek te begeleiden. In de pers is niet 

altijd een correct beeld van ECN neergezet. Dat heeft zo nu en dan tot vervelende beeldvorming 

geleid. De vergunde drie projecten bedragen samen een netto oppervlak van 75 ha. Inclusief de 

landschappelijke inpassing wordt het in totaal zo’n 104 ha. Het grote aandeel natuur maakt van 

Zuidvelde een uniek zonnepark in Nederland. Er is ook door ons zwaar ingezet op de landschappelijke 

inpassing, natuurlijke verbindingen, specifieke voorzieningen voor soorten en het uiteindelijk 

“onzichtbaar” maken van het zonnepark, door een brede groen zoom eromheen te maken.  

 

De realisatie van zonnepark Zuidvelde is in 2023 een stap dichterbij gekomen. Er is een 

omgevingsvergunning verleend, waarop geen bezwaar is gemaakt. De vergunning is daarom nu 

onherroepelijk. In september hebben de ontwikkelaars SDE subsidie aangevraagd. Alleen de 

natuurvergunning van de provincie is nog niet verleend. 

 

Al het goede nieuws ten spijt verloopt de samenwerking met projectontwikkelaars Chint Solar en 

TPSolar nog steeds moeizaam. Bovendien is onze samenwerking met Bronnen VanOns beëindigd, 

omdat ze hun activiteiten hebben gestaakt. Dat is heel jammer voor alle  coöperaties, ook voor ons. 

Financiering van hun activiteiten bleek echter niet meer mogelijk. We gaan nog steeds voor 50% 

lokaal eigendom van de ca. netto 50 ha die zij beiden samen willen realiseren. Nadat Klaas Dolsma 

tijdelijk de taken van Bronnen VanOns had overgenomen beraadt het bestuur zich nu op de te volgen 

aanpak. 

 

De bouw kan op zijn vroegst in 2025 starten. Het wordt dus tijd om zaken te gaan doen. Of dit lukt 

moet dit jaar uitwijzen. 
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HALO-zonnepark bij Langelo.  

Het bestuur van Energiecoöperatie Noordseveld vormt tevens de directie van Halo BV. Het is dus een 

volledig eigendom van Energiecoöperatie Noordseveld. Zonnepark HALO heeft een bedrijfsplan dat 

gebaseerd is op een SDE subsidie van het Rijk. Met de inkomsten uit stroom en deze subsidie word en 

in 15 jaar de leningen afgelost van de bank en van particulieren die ons geld hebben geleend. De 

businesscase laat een kleine jaarlijkse winst zien van ca € 3000 per jaar.  

 

Door de enorme verhoging van de energieprijzen in 2022 is er veel meer geld verdiend aan onze 

stroomopwekking. We boekten in 2022 een overwinst van ca. € 100.000, waarvan in juni 2023 de 

afrekening is gekomen.  

 

De inzet van deze overwinst is onderdeel van het gesprek geweest op de ALV van 18 november 2022. 

Tijdens deze ALV werden 15 keuzes voorgelegd voor de besteding van dit bedrag. Uiteindelijk is daar 

een TOP 5 uitgekomen. Een deel van de overwinst van HALO is ter bestrijding van energiearmoede 

aan de Voedselbank ( € 12.000,-) en Kledingbank ( € 6.000,-) in  Noordenveld geschonken.  Daarnaast 

hebben de leden een korting op hun stroomverbruik gekregen.  

Helaas zijn we in september 2023 geconfronteerd met een grote (kabel)koperdiefstal.  

 

Klaas Dolsma heeft van het bestuur opdracht gekregen om het zonnepark HALO te beheren. Hij is 

dan ook gelijk in actie gekomen om de schade te claimen en de herstelwerkzaamheden te 

coördineren. Hiermee heeft hij uitstekend werk geleverd, waar het bestuur hem zeer erkentelijk voor 

is. En dat er uit deze hele vervelende geschiedenis ook weer mooie dingen voortkomen bewees de 

kerstvakantie. Toen zijn zo’n tien leden een aantal dagen in de weer geweest om de nieuwe 

bekabeling te beveiligen tegen een nieuwe diefstal. Er is tevens een extra prikkeldraadomheining 

aangebracht. Een flinke klus, maar goed voor de teamgeest. We zijn onze leden zeer erkentelijk voor 

hun hulp.  

 

Een dag nadat het zonnepark was gerepareerd, is er stormschade ontstaan. Deze schade (circa € 

10.000) wordt wel gedekt door de verzekering en zal binnenkort worden gerepareerd.  

Kortom een zeer bewogen jaar voor HALO met nog een nasleep in 2024. 

 

HALO draait weer; we hopen op een zonnige toekomst. 

 

Noordseveld op Rozen (NoR) 

De coöperatie Noordseveld op Rozen wordt vanaf begin 2023 bestuurd door het ECN bestuur. Het 

zonnepark te Peize draait naar behoren.  

 

Het bestuur van NoR heeft haar taken eind 2022 neergelegd en het bestuur van ECN verzocht deze 

over te nemen. Dit besluit van het bestuur van NoR is in de ALV van NoR op 8 december 2022 

formeel door de leden van NoR bekrachtigd. Namens ECN is Klaas Dolsma aan de slag gegaan om de 

financiën van NoR en lopende dossiers op orde te brengen.  

Op de NoR-ALV van 25 mei 2023 is het ECN-bestuur formeel benoemd tot bestuur van NoR, zijn de 

NoR- Jaarrekeningen van 2020, 2021 en 2022 formeel vastgesteld en is besloten om de toegezegde 

korting voor de leden over die jaren uit te keren.  

De NoR-Jaarrekening 2023 en Begroting 2024 zal op de NoR-ALV in Juni 2024 worden besproken 
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Zon op Dak 

In 2023 is ook het project Zon op Dak gestart. In 2023 zijn 17 locaties in beeld gekomen die op het 

eerste oog geschikt lijken voor zonnepanelen. Na eerste selectie zijn zes daken geselecteerd om te 

schouwen. Uit deze schouwen komt naar voren dat vier kansrijke daken verder zullen worden 

onderzocht. Dit zijn de daken van voormalige, voormalige Coop, nu PLUS in Norg en drie bedrijven 

aan de Westeresch in Roden. 

 

Bij de verkenning is contact gezocht met de eigenaren van de panden. Zij wilden wel meewerken aan 

onze plannen. De planontwikkeling is echter in het najaar afgebroken, omdat het door de 

prijsontwikkelingen onmogelijk werd om een haalbare businesscase te ontwikkelen, iets wat landelijk 

bij alle coöperaties speelt. Eind 2023 veranderde de markt echter weer, zodat nu wordt bekeken of 

de plannen kunnen worden voortgezet. 

 

Bestuur 

Begin 2023 hebben we een nieuw bestuurslid Communicatie gekregen, Martien Haasjes uit Norg.  

 

Eind 2023 heeft Jeroen Niezen aangegeven per 1 januari 2024 te willen stoppen als bestuurslid. Na 

acht jaar in het bestuur te hebben gezeten vond hij het tijd om het stokje aan een ander over te 

dragen. Het bestuur heeft inmiddels afscheid genomen van Jeroen en hem hartelijk bedankt voor zijn 

inspanningen. Gelukkig hebben we begin 2024 in Robert Bolt uit Peize een nieuwe voorzitter 

gevonden (mits de ALV daarmee instemt). 

 

Begin 2024 heeft ook Gerard Offringa besloten om te stoppen als bestuurslid. Ook Gerard heeft zich 

sterk ingezet voor ECN, waarvoor hij zeer hartelijk wordt bedankt.  

 

 

 


